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Szeged művelődésügyi helyzetéről 
tárgyalt a városi tanács 

lya iránt. Dr. Petri Gábor 
Szeged gazdag kulturális ha-
gyományaira, a szellemi élet 
mai tartalékaira hivatkozva 
hangoztatta: 

az általános iskolákban 

folyó oktató-nevelő munkát 

kell a mainál is maga-

sabb színvonalra emelni. 

Kitért az orvostudományi 
egyetem szerepére, jelentősé-
gére, amelyet a város életé-

Tegnap délelőtt ülést tar-
tott a szegedi megyei jogú 
városi tanács az MSZMP vá-
rosi bizottsága Kálvin téri 
székházának nagytermében. 
Az ülésen megjelent dr. Pet-
ri Gábor professzor, ország-
gyűlési képviselő és Hantos 
Mihály, a Csongrád megyei 
tanács vb elnökhelyettese is. 
Papp Gyula vb elnökhelyet-
tes megnyitó szavai után a 
tanácsülés Varga Jánosnak, a 
városi tanács igazgatási osz-
tálya vezetőjének elnökleté- ben betölt. Bozóki István fő-
vel folytatta munkáját A na- rendező azt hangoztatta, hogy 
pirenden Szeged művelődés- a Szegedi Nemzeti Színház művelődéspolitikája^ valahol 
ügyének helyzete szerepelt, ebben az évbadban új útra 
Hampel Ferencnek, a műve- lépett műsorösszeállításával, 
lődésügyi állandó bizottság művészi programjával. Lósz-
elnökének előterjesztése alap- ló Nándor, az MTH igazgató-
ján. A második napirend a ja azt javasolta, a hagyomá-
városi tanács jövő évi mun- nyos ipari tanulóképzés mel-
katerve v o l t Ezt Rácz Ka- lett nyíljon lehetőség arra, 

rak és a levéltár szerepéről 
beszélt. Dr. Tóth Károly pro-
fesszor, a Szegedi Orvostu-
dományi Egyetem rektora 
hangsúlyozta, hogy 

a felsőoktatási intézmé-

nyek jelentősége nagyon 

megnőtt, 

s ezt minden tekintetben fi-
gyelembe kell venni a váro6 
gazdasági és kulturális életé-
ben. Öva intett attól, hogy a 
technikai kultúra előtérbe 
kerülésével a város általános 

roly, az ideiglenes bizottság 
elnöke terjesztette elő. 

A város kulturális ügyét 
tárgyaló elő terjesztés hang-
súlyozta: Szeged társadalmi, 
gazdasági átalakulásának köl-
csönhatásában 

eredményesen fejlődött a 
szocialista kultúra, a tu-
domány és a köznevelés. 

hogy 

a fiatal szakmunkások 

snervezett formában ké-

pezhessék magukat, 

tehessenek érettségit Szólott 
a szegedi MTH intézeteinek 
sok vonatkozásban korsze-
rűtlen felszereléséről, 6 ja-
vaslatot tett ezek megjavítá-

csorbát szenvedjen. Dr. 
Szeghy Endre tanácstag a vá-
ros zenei életének fejlődésé-
ről szólt és sürgette a zene-
szakiskola korszerűsítését. 

Hantos Mihály felszólalá-
sában elmondotta, hogy a vá-
rosi tanács végrehajtó bizott-
ságával a Csongrád megyei 
tanács 

a jövőben Is gyBmőfcsS-

zően együttműködik isko-

laszervezésben, 

középiskolai kollégium, új 
filmszínház építésében, álta-
lában a soron következő mű-

Az anszág kulturális, tudo- tóra" Nemes Attüa'tanácstag y e k*? é f? g y i Eladatok végre-
mányos életében egyre erő- sokai lotta a felnőttek oktatá- hajtásában, 
rijdő szerepet tölt be Szeged, fában a „lemorzsolódók'* szá-
mint tájcentrum. Egyes fel- mát mind az általános, mind 
sőoktatási tudományos taté- a középiskolákban. Tori Já-
aetek, továbbá a szabadtéri tanácstag hangoztatta, 
játékok országos, sőt nemzet-
kőzi érdeklődésre is számot-
tartanak , 
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désével továbbra is lépést 

kel! tartania a kulturális 

flppeai ezért a vébosi tanács 
végrehajtó bizottsága konk-
rét javaslatot dolgoz majd ki 
a kulturális élet gyarapításá-
ra. A távlati művelődésügyi 
terv kimunkálására meg van-
aak a lehetőségek, amelyek-
re bátran lehet építeni. 

A vitában elsőként dr. Csi-
ttár Béla tanácstag, a Kö-
JÁLL főorvosa szólalt fel 
Hangsúlyozta, hogy az isko-
lákat ellátó napközis étkez-
tetés, Btetow 

a főzőkonyhák kapacitása 

korszerűtlen, 

NEM elégíti KL SSE Igényeket. 
Emiatt következett be csütör-
tökön enyhe lefolyású étel-
mérgezés egyes általános is-
kolákban. Sürgős intézkedést 
Írért a főzőkonyhák megjaví-
tására. Temesi Ferencné ta-
nacstag a pedagógusoknak a 
napközikben végzett munká-
jukról szólott elismerően. 
Kovács Alajos tanácstag azt 
fejtegette, hogy 

»z ú j oktatást intézmé-
nyek tervezését, építését a 
jövőben korszerűbben kell 
vcgezni, 

hogy az épületek minden te-
kintetben megfeleljenek az 
oktatás-nevelés követelmé-
nyeinek. Nitsinger Gyula ta-
nácstag a filmszínház és a 
színház műsorpolitikáját bí-
rálta. Dr. Nagymihály Sán-
dor tanácstag javasolta, a 
szakközépiskolákból kikerülő 
fiatalok legjobbjainak adja-
nak lehetőséget, hogy techni-
kumi képesítést is nyerjenek. 

Dr. Nyíri Antal professzor, 
tanácstag az egyetemi ifjúsá-
got érintő problémákról be-
szélt, többek között arról, 
hogy 

a kollégiumok ne csak la-
kószobát, hanem szórakoz-
tatási, művelődési lehető-
ségeket is nyújtsanak 

a fiataloknak. Hangsúlyozta, 
hogy érdelteltebbé kell tenni 
a fiatalokat a pedagógus pá-

hogy a Szegedi Szabadtéri 
Játékok a város fellendítésé-
ben is szerepet játszott és 
játszik. 

Kovács József, a városi, ta-
nács művelődésügyi osztályá-
nak vezetője kiemelte, hogy 

a város kulturális életé-

be* sok még a tennivaló, 

a feladat, s ezek közül a leg-
fontosabbakat a sürgősségi 
sorrendben helyezik előtérbe. 
Dr. Oltvai Ferenc a könyvtá-

Papp Gyufa, a városi ta-
nára vb elnökhelyettese han-
goztatta, hogy Szegeden kul-
túrpolitikai elvek érvényesí-
téséért tudatosan, tervszerű-
en dolgoznak minden terüle-
ten. Hampel Ferenc összefog-
lalójában rámutatott, hogy 

Szeged kulturális ügye a 

tanácskozással Is előrébb 

lépett. 

Végül a tanácsülés jóvá-
hagyta a városi tanács jövő 
évi munkatervét Az ülés 
Varga János zárszavával ért 
véget 

Fogadás a moszkvai 

magyar 

nagykövetségen 

Szipka József, hazánk 
moszkvai nagykövete pénte-
ken este fogadást adott az 
1965. évi szovjet—magyar 
kulturális munkaterv alá-
írására Ilku Pál művelődés-
ügyi miniszter vezetésével 
Moszkvába érkezett magyar 
küldöttség tiszteletére. 

A fogadáson megjelent 
Jekatyerina Furceva, a Szov-
jetunió művelődésügyi mi-
nisztere, Szergej Koma-
novszkij. a Külföldi Kultu-
rális Kapcsolatok Állambi-
zottságának elnöke, Jevge-
nyij Afanaszenko, az 
OSZSZSZK művelődésügyi 
minisztere és még számos 
más közéleti személyiség. 
(MTI) 

Szövet, amelyet nem szőnek 
A lőrinci vattagyárban eredményes kisérletsorozatra tet-
tek pontot: létrehozták az úgynevezet hurok és bunda-
varrással előállított szövetet. Az új eljárással frotir- és 
bélésanyagon kívül most már kitűnő minőségű kabát-
és bútorszövetet is gyártanak. Az új gyátmányok kiáll-
ták a bonyolult laboratóriumi próbát; szakító szilárdsá-
guk jobb, mint a szőtt szöveteké, ugyanakkor négyzet-
méter súlyúk megegyezik a hagyományos szövetekével. 
Hz a gyár termékének nagy részét jövőre már az új 
módszer szerint állítja elő. 

Ülésezett 
az L kerületi tanács 

Szegeden tegnap délelőtt 9 A tanácsülés végül jóvá-
órai kezdettel a népfront vá- hagyta az 1965. évi intézke-
rosl bizottságának tanácstér- dési tervet Ennek alapján a 
mében tartotta ülését az I. jövő évi első tanácsülésen az 
kerületi tanács. A napiren- I. kerületi körzeti orvosi 
den szerepelt — Kiss Jenő 
tanácstagnak az ideiglenes 
bizottság elnökének jelenté-
se alapján — az 1964. évi in-
tézkedési terv végrehajtása. 

A kerületi tanács intézke-
dési tervéről szóló jelentését 
élénk vita követte. Sarnyai 
Vencel városi tanácstag pél-
dául elmondta, hogy a ta-
nácstagi beszámolókon szer-
zett tapasztalatok alapján is 
tovább kell javítani a ta-
nácstagok és a lakosság kap-
csolatát. Erről beszélt Ko-
vács István is. Pópity Lajos 
a lakosság nevében a Bolyai 
János utca korszerűsítését 
köszönte meg, s hangoztatta 
igen örvendetes, hogy idén 
éppen ez a nagyforgalmú 
utca kapta a kerület eddig 
legnagyobb felújítását. 

Mison Gusztáv, a kerületi 
tanács vb elnöke rámutatott 
hasznos a vita az intézkedési 
tervről, végrehajtásáról. Ki-
emelte a tanácstagi beszá-
molók az idén is segítették 
a tanács munkáját, de arra 
kell törekedni, hogy a ta-
nácstagi beszámolók még lá-
togatottabbak legyenek. 

Dr. Bödő István vb titkár 
szintén a tanácstagi munka 
javításáról, a lakóbizottsá-
gok növekvő feladatáról 
szólt. Szigeti József újszege-
di tanácstag kifogásolta, 
hogy nem készült még el az 
u j s 2 £ g e d i k i í o i y x 

rendelők helyzetét vizsgálja 
meg a tanács. 

Jó eredménnyel zárja az évet 
a szegedi borpincészet 
Harminc százalékkal teljesítette túl szüreti tervét 

A vállalatok összevonása rátör, Jámbor György köve- küzdötte fel magát jó mun-
óta a Magyar Állami Pince- tett el. kával a verseny élére, 
gazdaság saegedi igazgatósé- Ha a gépkocsipark ápolása A szokatlanul hosszú, 
ga három megyére terjedő ís ilyen mértékben javulhat 41 napig tartó szüret ke-
akcióprogramot végez. En- és a 6 millió forintot meg- meny próbára tette a pin-
nék során az idén 216 ezer haladó szállítási költségeket cészet összes dolgozóit, 
mázsa szőlőt, 62 429 hektoli- is sikerül a jövőben redu- akik ilyen bő termés mellett 
ter mustot és 4665 hektoliter kálni, akkor lényegesen csak fokozottabb erőbedo-
bort vett át Csongrád és jobb lesz a vállalati haszon bással és kitartó szorgalom-

mértéke. mai végézhették el a maguk 
Az idénre tervezett stabil feladatát. A még jobb ered-

beruházások egy része elma- mények kialakulását az ron-

Szolnok megye termelőitől. 
A megnövekedett feladat 
mértéke sokkal nagyobb, 
semhogy azt a vezető •— radt, viszont 
akármilyen jól képzett is —• 
a párt-, a szakszervezet és 
az üzemi tanács segítsége 
nélkül végezhesse eL Ilyen 

jól összehangolt munka Elsősorban a különféle pré-
eredményeképpen született sek felállítása talált általá-
meg n°s tetszésre a termelők kö-

az idei szüreti terv 130 szá- rében akiknek nem kellett 
zalékos teljesítése. YH n , . u k 8 2 a t a d a s lebonyo-

A költségekkel és a mun- m a s a n a l -

totta le, hogy a vállalat gé-
. - . pei összesen 1837 órát álí-

t a k - akinek egyik kiküszó-
h i i ^ l n f t hölhető okát sok esetben a hasznosnak bizonyultak. m u n k a h j á n y o s m e g s z e r v e . 

zésének kell betudni. Ez is 
arra figyelmeztet, hogy 

erősíteni keli a. szocialista-
brigád-mozgalmat és a 
tcrvfegyelmet. 
Az értékesítés terén or-

Javult a sok gonddal-baj- szágszerte az alföldi borok 
jal járó palackozó munka a favoritok, de felkészült a 
intenzitása is. Kár, hogy itt pincészet a más borfélesége-

•vw.voc - l u c „ „ „ „ „ „ „„„ mint leküzdhetetlen aka- ket igénylő vevők kielégíté-
íehetővé"*totte)"hogy' a teg- d á l y t k e l 1 megemlíteni a z sere is. 
napi termelési tanácskozá- ö r ö k d s E z t 3 , Mint hasznos tanulságot 

problémát belföldi termelés- lehet levonni a beszamolo-
se! megoldani nem is l ehet ból, hogy a jövőben mégha-

. . . „ . . De el kell érni, hogy a ve- marabb kell hozzálátni a 
talmat oszthasson ki 143 v ök a jövőben tiszta palac- szüreti munkálatok előkészí-
dolgozoja kozott kokat küldjenek vissza. téséhez. Ebben 

az igazgatóság. í m i / ; ™ ^ — a . . 3 ""égi. tapasztalt dolgozók 
Lényegesen javtítt tavaly ú j . t óm<^ l ombané s » a d h a t n a k j 6 g y a k o r l a t i 

óta a társadalmi tulajdon Í ^ ^ ^ L Í L tov,± nácsokat az egyes ügyosz-
védelme és megbecsülése, b I „ . erőkifejtesekre van t a I v o k n a k 

ami Farkas Miklós párttit- szuaseg. A z előkészületek jobb meg-
kér előadásából kiderült. Javítani kell a vállalati fó- szervezésére vonatkozó gya-
Sikkasztást csak egy ideigle- rumon elhangzott igazgatói korlati tanácsadást a pín-
nesen alkalmazott adminiszt- " * 

kaerők helyes elosztásával 
való gazdálkodás hozta meg 
azt az idei nagyobb forint-
költség-megtakarítást, ami 

son 
összesen 40 ezer forint 

Kiosztották az országos és nemzetközi 
borverseny díjait 

Száztíz aranyérmet és 74 dijat nyertek a magyar borok 
Pénteken a Földművelés- árubort képviselt a verse-

ügyi Minisztériumban ünne- nyen. 
pélyesen kiosztották az idei A nemzetkőzi borversenyen 
országos és nemzetközi bor- 26 ország 1340 borát rangso-
verseny díjait. Dr. Fejes rolták, s a legkiválóbbaknak 
Sándor, a Földművelésügyi kiadott 313 aranyéremből 
Minisztérium kertészeti fő- 110 jutott a magyar borok-
osztályának vezetője, beszé- ra. Az állami gazdaságok, 
dében hangsúlyozta, hogy a a kutató intézetek, célgazda-
nemzetközi borversenyek ságok 28 arany-, 49 ezüst-
rendezésében — a szerve- és 5 bronzérmet, a termelő-
zést, a részvevők számát és szövetkezetek 1 arany-, 11 
az eredményeket illetően — ezüst- és 1 bronz-, az állami 
Magyarország az első helyet pincegazdaságok 75 arany-, 
érdemelte ki. 79 ezüst- és 2 bronz-, a Li-

Az idén rendezett országos köripari Vállalat 3 arany-
borverseny 830 díjazott bora g ^ i t ^ J g o k T ^ , 
közül 279 volt az allami gaz- 3 ezüst- és 1 bronzérmet 
daságoké, 370 az állami pin- nyertek. 
cegazdaságoké, 120 a terme- Az értékelő előadás után 
lőszövetkezeteké, 61 pedig a dr. Fejes Sándor, a földmű-
háztáji gazdaságok, illetve velésügyi miniszter nevében, 
egyéni gazdaságok legjobb ünnepélyesen átadta a nem-
pincéiből került ki. Különö- zetkőzi bíráló bizottság által 
sen figyelemre méltó, hogy a odaítélt érmeket, illetve ok-
termelőszövetkezetek 120 díj- leveleket, valamint az or-
nyertes bora több mint fél- szágos borverseny 74 értékes 
millió hektoliter jó minőségű QIT9 

beszámoló szerint az ásott- cékben a szorgalmáról is-
halmi és a tiszakürti pincék mert Csizmás Sándor főmér-
fizikai munkáján mind fe- nők, az igazgató helyettese 
gyelmi, mind szorgalmi te- vállalta. Neki kell még ered-
kintetben. Adminisztrációs ményesebb munkára mozgó-
munkájuk viszont kifogásta- sítani a dolgozókat, akik ez-
lan volt. Vonatkozik ez a zel maguknak több juttatást^ 
palackozó dolgozóira is, ahol végső soron pedig az élet-
még mindig nagy az indo- színvonal általános emelke-
kolatlanul hiányzók száma, dését biztosítják. 
A pincék versenyében je- A vállalati munka sikerei 
lenleg lemaradt a Szeged I., kifelé azzal hatnak, hogy 
a csongrádi, a pusztamérgesi többtermelésre ösztönzik a 
és a kisteleki üzemegység, termelőket, ami fontos nép-
Helyettük a Szeged II. és az gazdasági érdek, 
orosházi értékesítő pince Ormos János 

Budapesti dolgozók 
szolidaritási gyűlése 

December 20-a. a dél-vlet- Polyák János, az országgyű-
im i n o n n n l sroló c-yr.1 í /-J•»•! „ 1 „ 1 • • i • , nami néppel való szolidari 

tés nemzetközi napja és a 
Dél-vietnami Nemzeti Fel-
szabadítási Front megalaku-
lásának negyedik évfordu-
lója alkalmából a Szakszer-
vezetek Országos Tanácsa 
szolidaritási gyűlést rende-
zett a szakszervezetek Fe-
hérvári úti művelődési házá-
ban. 

Az ünnepségen megjelent 
és az elnökségben foglalt he-

lés alelnöke, a Vasas Szak-
szervezet főtitkára. Buja 
Frigyes, az MSZMP Köz-
ponti Bizottsága külügyi 
osztályának vezetője, Erdé-
lyi Károly külügyminiszter-
helyettes, Hoang Boao Son, a 
Vietnami Demokratikus Köz-
társaság budapesti nagykö-
vete és Le Phoung, a Dél-
vietnami Felszabadítási 
Front képviselője. A 
sen Geréb lyet Somogyi Miklós, az 

MSZMP Politikai Bizottságé- SZOT titkára mondott 
Inak tagja, a SZOT elnöke, népi beszédet 

gyűlé-

Sándorné, a 

öl té 


